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Z á p i s 

 

z 2. jednání Výboru sociálního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 11. 3. 2021 od 13 hod. distanční formou prostřednictvím služby Google Meet                                

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

Omluveni: p. Petr Hron, Ing. Daniela Lusková, MPA, Ing. Miloslav Pačesný, Ing. Miroslav 

Sazeček 

 

Program jednání 

 

1. Zahájení, schválení programu a hostů 

2. Poskytnutí dotace na individuální účel 

3. Návrh na zvýšení příspěvku na provoz příspěvkové organizace Domov důchodců Tmavý 

Důl na rok 2021 

4. Zásady výpočtu vyrovnávací platby a způsob stanovení dotace 

5. Informace ze sociální oblasti 

6. Závěr 

 

Jednání ve 13.00 hodin zahájil a řídil předseda Výboru sociálního Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje Ing. Miroslav Uchytil. Uvítal přítomné, představil program jednání a 

upozornil na materiály, které byly všem členům výboru předány před zasedáním. 

K bodu 1 

Zahájení, schválení programu a hostů 

 

 jednomyslně byl schválen program 2. jednání Výboru sociálního Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje 

 

 ověřovatelem zápisu byl schválen p. Filip Bělík 

 

 jednomyslně byli schváleni hosté: 

 

 Ing. Mgr. Jiří Vitvar – vedoucí odboru sociálních věcí 

 

 Mg. Jiří Zeman – odbor sociálních věcí 

 

 Ing. Ivan Guman – odbor sociálních věcí 

 

 Mgr. Iva Skalská – odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací 

 

 jednání výboru se rovněž zúčastnila:  

                                       

 Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana, gestorka odvětví sociálních 

věcí, kultury a cestovního ruchu 

 

Hlasování: 

Pro  - 10 

Proti  -  0       

Zdržel se -     0 
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K bodu 2 

Poskytnutí dotace na individuální účel 

 

Mgr. Iva Skalská informovala o žádosti o poskytnutí dotace na individuální účel žadatele 

Stacionář Cesta Náchod, z.ú., na projekt „Modernizace a zvýšení dostupnosti odlehčovací služby 

pro osoby s postižením“ ve výši 1.500.313 Kč. Projekt je v souladu se Strategií 

Královéhradeckého kraje v oblasti sociálních služeb na období 2018–2026; cíl 2.4.1 Zvýšení 

dostupnosti pobytových odlehčovacích služeb pro osoby se zdravotním postižením. Definovaný 

cíl přímo podporuje rozvoj těchto služeb na Náchodsku. Bude znamenat zvýšení kapacity s 

minimálními požadavky na nárůst vyrovnávací platby, kterou KHK podporuje dostupnost služby. 

Z rozpočtu žádosti to zcela nevyplývá, ale projekt získal podporu z IROP prostřednictvím MAS 

Stolové Hory. Celkové výdaje projektu činí 2.249.453,- Kč. Dotace z IROP činí 749 tis. Kč. 

Žadatel tak požaduje část nákladů neuznatelných pro IROP ve výši 1 500 313,- Kč. Podporu 

žádosti odbor sociálních věcí doporučil i s ohledem na již přidělenou dotaci z IROP. Mgr. 

Martina Berdychová k uvedenému dodala, že s ohledem na aktuální situaci byly v současné době 

veškeré žádosti o poskytnutí individuální dotace odloženy až na jednání zastupitelstva v červnu. 

 

Dotazy a diskuse: Ing. Miroslav Uchytil, Mgr. Iva Skalská, Mgr. Jiří Zeman, Ing. Anna Maclová 

 

Návrh - hlasovat o předloženém návrhu usnesení 

Hlasování: 

Pro  - 11 

Proti  -  0       

Zdržel se -     0 

 

USNESENÍ VS/2/5/2021 

Výbor sociální Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

  

I.  d o p o r u č u j e   Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na 

individuální účel žadatele Stacionář Cesta Náchod, z.ú., na projekt „Modernizace a zvýšení 

dostupnosti odlehčovací služby pro osoby s postižením“ ve výši 1.500.313 Kč, na kterou 

budou uvolněny finanční prostředky v příští změně rozpočtu 

 

 

K bodu 3 

Návrh na zvýšení příspěvku na provoz příspěvkové organizace Domov důchodců Tmavý 

Důl na rok 2021 

 

Ing. Mgr. Jiří Vitvar informoval o návrhu na zvýšení příspěvku na provoz příspěvkové 

organizace Domov důchodců Tmavý Důl na rok 2021. Královéhradecký kraj obdržel sponzorský 

dar ve výši 50.000 Kč od Komerční banky, a. s., IČ 45317054, se sídlem Praha 1, Na Příkopě 33, 

čp. 969, PSČ 114 07, za účelem financování pomoci seniorům v důsledku koronavirové 

pandemie, a to na zajištění online komunikace klientů s rodinou a jejich okolím. Navrhuje se o 

tyto prostředky navýšit příspěvek na provoz výše uvedené příspěvkové organizace. 

 

 

 

Návrh - hlasovat o předloženém návrhu usnesení 
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Hlasování: 

Pro  - 11 

Proti  -  0       

Zdržel se -     0 

 

USNESENÍ VS/2/6/2021 

Výbor sociální Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

  

I.  d o p o r u č u j e   Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit zvýšení 

příspěvku na provoz příspěvkové organizace Domov důchodců Tmavý Důl na rok 

2021 o 50.000 Kč na zajištění online komunikace klientů s rodinou a jejich okolím za 

současného zapojení výsledku hospodaření roku 2020 

 

 

K bodu 4 

Zásady výpočtu vyrovnávací platby a způsob stanovení dotace 

 

Ing. Miroslav Uchytil informoval o důvodech zařazení bodu k problematice vyrovnávací platby, 

které spočívají ve složitosti výpočtu a stanovení vyrovnávací platby v rámci dotačního řízení. 

Uvedl, že by jistě nejen starostové ocenili podrobnější popis procesu. 

 

Ing. Ivan Guman navázal na úvodní řeč předsedy a doplnil, že výpočtový vzorec je stanovován a 

vylepšován již od roku 2012. Tato metoda byla postupně konzultována jak s pracovníky ze 

sociálních služeb, tak s pracovníky analytického odboru MPSV. V rámci tohoto procesu poté 

vznikla metodika výpočtu tak, jak je představována. Následně v rámci předložené prezentace 

členy seznámil podrobněji s metodikou výpočtu vyrovnávací platby. Kalkulačka k výpočtu 

vyrovnávací platby je v KISSOSu, členům bude poskytnut přístup. Zmínil dále odlišnou praxi při 

výpočtu u jednotlivých krajů, přičemž některé kraje se kloní k našemu modelu a chtějí ho 

aplikovat. 

 

Mgr. Jiří Zeman doplnil, co ovlivňuje výši dotace u obecních služeb. Jednak je to stanovení 

výpočtu vyrovnávací platby (ten je pro všechny poskytovatele stejný), u obecních služeb je však 

skutečným zadavatelem obec, která ovlivňuje jejich náklady. Dále uvedl konkrétní příklad, jak 

výpočet probíhá. Zdůraznil, že pojem vyrovnávací platba nelze zaměňovat s pojmem dotace. 

 

Ing. Miroslav Uchytil následně zmínil dopis, kterým byly obce před několika lety vyzvány 

k většímu podílení se na financování sociálních služeb, přičemž tato iniciativa nepřinesla 

zásadnější výsledky. Navrhl, že by bylo vhodné pokusit se prostřednictvím zákonodárné moci 

zastupitelstva prosadit změnu rozpočtového určení daní podobně, jako tomu bylo v oblasti 

školství. 

 

Mgr. Martina Berdychová poděkovala za námět a uvedla, že je rozhodně třeba celou situaci 

projednat - spíše než cestou zákonné iniciativy krajů by spíše volila přímou iniciativu 

poslaneckou, resp. ministerskou. 

 

Členové výboru se shodli, že nejvhodnější by bylo vydat se cestou jakési osvěty, tedy dohody 

s obcemi a důkladnému vysvětlení této problematiky starostům, přičemž obce je třeba stále 

motivovat ke změně přístupu. 
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Dotazy a diskuse: Ing. Dana Kracíková, Ing. Anna Maclová, Ing. Miroslav Uchytil, Ing. Pavel 

Vrbický, Ing. Ivan Guman, p. Andrea Turková, Mgr. Jiří Zeman, Mgr. Martina Berdychová, Mr. 

Ondřej Čalovka,  

 

Návrh - hlasovat o předloženém návrhu usnesení 

Hlasování: 

Pro  - 10 

Proti  -  0       

Zdržel se -     0 

 

USNESENÍ VS/2/7/2021 

Výbor sociální Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

  

I. b e r e   n a   v ě d o m í  informace o zásadách výpočtu vyrovnávací platby a způsob 

stanovení dotace 

 

 

K bodu 5 

Informace ze sociální oblasti 

 

Ing. Mgr. Jiří Vitvar informoval o aktuální situaci (převážně) v pobytových sociálních službách. 

Odbor sociálních věcí eviduje data z jednotlivých služeb, a to jak o nákaze COVID-19, tak o 

probíhajícím testování a v poslední době i očkování. V současné chvíli jsou v zařízeních 

sociálních služeb čísla relativně nízká (58 nakažených klientů – necelá dvě procenta klientů, 61 

pracovníků – cca dvě a půl procenta pracovníků). 

 

Diskutovala se rovněž problematika očkování v jiných, než vybraných pobytových sociálních 

službách, a dále zajištění zdrojů na pokrytí odměn pro zaměstnance v sociálních službách. 

 

 

Dotazy a diskuse: Ing. Anna Maclová, Ing. Mgr. Jiří Vitvar, Bc. Lucie Kudrnáčová, Ing. 

Miroslav Uchytil, Jana Šandová, DiS., Mgr. Martina Berdychová 

 

 

K bodu 6 

Závěr 

 

Předseda poděkoval členům Výboru sociálního i hostům za účast na jednání výboru a vzhledem k 

tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v 15:00 hodin jednání ukončil. Příští jednání se 

bude konat dne 22.4.2021. 

 

 

 

Zapsal:  Jiří Altmann 

……………………………………….. 

                     Ing. Miroslav Uchytil 

předseda výboru  

…………………….………………………. 

                                 p. Filip Bělík 

                               ověřovatel zápisu 
 

……………………………………….. 

Bc. Otakar Kalenda 

předseda výboru  

 

  


